

**STATEMENT BY THE DELEGATION OF MEXICO ON THE ITEM 157:  
FINANCING OF THE UNTIED NATIONS STABILIZATION MISSION IN HAITI  
(MINUSTAH)  
FOR THE PERIOD 1 JULY 2012 TO 30 JUNE 2013.**

New York, 10 May 2012.

Mr. President,

My delegation aligns itself with the statement delivered by the representative of Chile on behalf of the Community of Latin American and Caribbean States (CELAC) and wishes to add some remarks on its national capacity.

Mr. President,

Mexico reiterates its solidarity and commitment with the people and Government of Haiti, and recognizes the advances achieved by MINUSTAH that, along with multiple bilateral efforts, are contributing to consolidate the stability on the country.

Haiti represents a clear example of the need to attend crisis in an integrated manner. The work in the political and electoral areas; the strengthening of institutions; and the promotion of rule of law and human rights, are all fundamental complements to the stabilization policy and the process of institution building dedicated to guarantee the security of Haitian population.

In this regard, it is necessary to recognize the value of MINUSTAH in supporting national efforts towards a democratic consolidation, and to lay the foundations of sustainable development, in particular after the situation Haiti faced as consequence of the 2010 earthquake.

Therefore, it is essential to ensure that the Mission receives adequate resources to discharge its mandate, according to the reality of the situation on the ground, and as long as it is needed and welcomed by the Haitian people and its Government.

Mr. President,

My delegation has taken note with special interest of the programmatic evaluation prepared by the Office of Internal Oversight Services. That document contains a thorough evaluation of the achievements and strengths of MINUSTAH, while it identifies the important challenges the Mission continues to face.

It is necessary to make all efforts to guarantee that the perception of the public opinion corresponds to the importance of the work of the Mission. In this regard, it is necessary to take all measures to avoid unfortunate situations like the ones that happened in the past.

Similarly, the Mission should continue supporting the strengthening of Haiti's security matters, as well as to contribute, in close cooperation with the agencies presents on the field, to the economic and social development of the country aiming at achieving long-lasting and solid peace. In that regard, the Mission should make the most efficient use of its resources to continue promoting projects that contribute to stabilization, such as the ones related to community violence reduction and quick impact projects (QUIPS), as well as those related to reconstruction and development.

Mr. President,

Mexico maintains a sustained and dynamic cooperation with Haiti which intensified during the post earthquake emergency, and will be sustained in the long term in order to foster institutional restoration and the development of the country.

We recognize that the reduction of the financial requirements of the Mission is related mainly with the reduction of its contingents. However, it is necessary to ensure that, based on the assessment of the situation on the ground, the Mission is provided with the adequate resources to fulfill its important mandate, as established in the 2012 Resolution.

In this spirit, my delegation will engage actively and constructively in the negotiations on the resolution of the financing of MINUSTAH.

Thank you.

**PALABRAS DE LA DELEGACIÓN DE MÉXICO EN EL TEMA 157: FINANCIAMIENTO  
DE LA MISION DE ESTABILIZACION DE LAS NACIONES UNIDAS EN HAITI  
(MINUSTAH)  
PARA EL PERIODO 1 JULIO 2012 AL 30 JUNIO 2013.**

Nueva York, 10 de Mayo de 2012.

Señor Presidente,

Mi delegación apoya la declaración realizada por el representante de Chile en nombre de la Comunidad de Países de América Latina y el Caribe (CELAC) y se permite hacer uso de la palabra para algunas consideraciones en carácter nacional.

Señor Presidente,

México ratifica su solidaridad y su compromiso con el pueblo y gobierno de Haití, y reconoce los avances registrados en las tareas de la MINUSTAH que, junto con los múltiples esfuerzos bilaterales, están contribuyendo a consolidar la estabilidad en ese país.

Haití representa un claro ejemplo de la necesidad de atender las situaciones de crisis de manera integral. Los proyectos en áreas como la político-electoral; el fortalecimiento institucional; la promoción del Estado de derecho y los derechos humanos, así como aquéllos que impulsan la reconstrucción y el fomento de la actividad económica, son complementos vitales a la política de estabilización y construcción de instituciones dedicadas a garantizar la seguridad de la población haitiana y a sentar las bases del desarrollo económico y social en el largo plazo.

En ese sentido, es necesario reconocer la gran valía de la MINUSTAH en el apoyo a los esfuerzos nacionales hacia la consolidación democrática y para sentar las bases de un desarrollo sustentable, particularmente luego de la situación que enfrentó Haití como consecuencia del terremoto de 2010.

Por ello, es indispensable asegurar que la Misión cuente con los recursos adecuados para llevar a cabo su mandato, de acuerdo con la realidad de la situación en el terreno, y hasta en tanto sea requerida y bienvenida por el pueblo y gobierno haitianos.

Señor Presidente,

Mi delegación ha tomado nota con especial interés de la evaluación programática preparada por la oficina de Servicios de Supervisión Interna. Dicho documento hace una evaluación objetiva de los logros y fortalezas de la MINUSTAH, pero también de los muy importante retos que continúa enfrentando.

Es necesario realizar todos los esfuerzos para que la percepción de la opinión pública haitiana sobre la Misión corresponda a la importancia de sus labores, y en ese sentido, es menester tomar todas las medidas necesarias para evitar situaciones desafortunadas como las que han tenido lugar en el pasado.

En el mismo sentido, la Misión debe continuar impulsando el fortalecimiento de las capacidades nacionales en materia de seguridad, así como para contribuir, en estrecha colaboración con las agencias presentes en el terreno, al desarrollo económico y social del país con el objetivo de lograr una paz firme y duradera. En ese sentido, instamos a la Misión a hacer el uso más eficiente de sus recursos para avanzar en proyectos que contribuyen a la estabilización, como los relacionados con reducción de la violencia comunitaria y aquéllos de rápido impacto (QUIPS) como los relacionados con la reconstrucción y fomento al desarrollo.

Señor Presidente,

México mantiene una cooperación sostenida y dinámica con Haití que se intensificó ante la emergencia post-sísmica y se sostendrá como respaldo de largo plazo a fin de colaborar al restablecimiento institucional y al desarrollo de ese país.

Reconocemos que la disminución en los requerimientos financieros de la Misión está relacionada principalmente con la disminución de efectivos. Sin embargo, es necesario asegurar que, con base en la evaluación de las condiciones en el terreno, la Misión cuente con los elementos necesarios para cumplir plenamente con el mandato conferido en la Resolución 2012.

Con el mismo propósito, mi delegación participará activa y constructivamente en las negociaciones sobre la resolución sobre el financiamiento de la MINUSTAH.

Muchas gracias.